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Šílený návrh z EU. Pivovarníci budou muset roztavit
miliardy pivních lahví

echo24.cz/a/H3s7t/zpravy-svet-nemecko-dopis-eu-vratne-lahve-pivo-niceni

VRATNÉ LAHVE

"Pokud se plány EU stanou skutečností, budeme muset všechny vratné
lahve roztavit. Tomuto šílenství je třeba zabránit," uvedl šéf
pivovarnického svazu Holger Eichele. Foto: Shutterstock
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Němečtí pivovarníci se obávají, že budou muset zničit miliardy
pivních lahví. Evropská unie totiž plánuje nová pravidla pro zálohové
systémy, v důsledku kterých by muselo dojít ke stažení současných
obalových materiálů z oběhu. Německý svaz pivovarů tak poslal
dopis Evropskému parlamentu, ve kterém apeluje na to, aby
v Německu zůstal stávající systém, informuje server Bild. Proti
se začínají bouřit i politici německé CSU.
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Sériová čísla a vyražená loga, tak zní nová pravidla pro pivní lahve,
která má Evropská unie na stole. Evropské nařízení o obalech má
za cíl snížit množství obalového materiálu, na pivních lahvích by tak
pro kontrolu měly vzniknout identifikační prvky. Pro Německo, které
je jednou z evropských velmocí co se vratných obalů týče, by to
znamenalo zničit několik miliard pivních lahví.

Lekce z politiky pro Petra Pavla

Dalibor Balšínek , 30. května 2023

EDITORIAL

„Pokud se plány EU stanou skutečností, budeme muset všechny
vratné lahve roztavit. Tomuto šílenství je třeba zabránit,“ uvedl šéf
pivovarnického svazu Holger Eichele. Plán EU je podle něj dobře
míněný, ale špatně provedený. Evropě se podle něj vnucuje
jednotný zákon, protože některé země na rozdíl od Německa nemají
systém opakovaného použití. „Provozujeme největší a nejúspěšnější
systém vratných lahví v Evropě. Byla by katastrofa, kdyby ho EU
zničila,“ dodal.

„Plány jsou ekologickým a ekonomickým šílenstvím,“ varoval Dirk
Reinsberg, výkonný ředitel Spolkového svazu německých
velkoobchodníků s nápoji. Změny by měly nastat i v případě
přepravek na pivo, podle úředníku z EU totiž německé přepravky
obsahují příliš mnoho vzduchu. „Plán EU požaduje, aby přepravní
obal výrobku nebyl o více než 40 procent větší než samotný
výrobek. V případě piva by to znamenalo, že klasickou německou
přepravku na pivo čeká zánik, bude skartována a zničena,“ uvedl
Reinsberg. „Existují bedny, které jsou v oběhu více než 15 let,
všechny jsou funkční. Ty by se musely zničit,“ dodal.
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„Tento návrh Eura 7 projít nenecháme. Odporuje fyzikálním zákonům,“
říká ministr Kupka

Daniel Kaiser , 24. května 2023

ROZHOVOR S MINISTREM DOPRAVY

„Pokud chce EU více opakovaně použitelných obalů, nesmí vyhodit
úspěšné a dobře fungující systémy opakovaného použití z okna!
Pro stávající zálohové systémy je nutná výjimka,“ uvedl také
Reinsberg. Plán na vytvoření zálohových systémů v zemích, které je
dosud nemají, má podle něj smysl. „Ale ne způsobem, který úspěšné
systémy staví na pokraj zániku a produkuje masy odpadu,“ dodal.

Proti se začínají bouřit i němečtí politici. „Pivovarníci mají naši plnou
podporu, pokud se šílenství EU nezastaví, zvedneme téma
v Bundestagu. Brusel hrozí zničením naší regionální pivní kultury,“
řekl Bildu bavorský poslanec Sebastian Brehm. Politici CSU se tak
obávají dopadů na menší pivovary a volají po zachování stávajícího
německého systému.

Proč se vyplatí plnit sliby. Bohaté jsou země, kde si lidé důvěřují

Lenka Zlámalová , 25. května 2023

VYSEDĚT PORUŠENÍ SLIBU
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Proti centralizované evropské byrokracii tak nyní bude bojovat
německý pivovarský svaz formou dopisu zaslaném Evropskému
parlamentu, ve kterém „apeluje, aby se upustilo od všeho, co
ohrožuje existenci úspěšných stávajících systémů“. „Vnímáme
pozitivní přístup, který Evropská komise svým návrhem nařízení
sleduje,“ stojí také v dopise adresovaném Evropskému parlamentu,
který má návrhy Evropské komise projednat.

Sdílet:

EU Německo ekologie
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